
Олаф Шолц: Крајње је време да Црна Гора постане део ЕУ. Милојко Спајић: За Црну Гору битно да постане тржиште од пола милијарде људи
понедељак, 29 април 2024 17:05

Немачки канцелар Олаф Шолц поручио је данас у Берлину да је "крајње време" да Црна
Гора постане чланица Европске уније (ЕУ) и оценио да је направљен "велики напредак"
у испуњавању стандарда за учлањење.

  

  

Шолц је то саопштио на заједничкој конференцији за штампу са црногорским премијером
Милојком Спајићем који борави у петодневној посети Немачкој.

  

„Ваш долазак потврђује да смо блиски партнери. Крајње је време да се чланство
оствари, јер је обећање за чланство дато пре више од 20 година. Изгледи за Црну Гору
су велики, и ниједна земља у региону не спроводи такве реформе. Та опредељеност за
реформе је важна“, казао је немачки канцелар, а преносе црногорски медији.
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Спајић је у посети Берлину у за Црну Гору важном тренутку, када Влада Црне Горе
настоји да убрза реформе у области владавине права, које су услов за добијање
позитивног мишљења Европске комисије у вези с испуњавањем привремених мерила
(ИБАР), а што је корак ка завшетку преговора о чланству.

  

У том контексту, Шолц је казао да је званични Берлин „одушевљен амбициозношћу“ Црне
Горе да затвори сва преговарачка поглавља.

  

„Том брзином и динамиком може се дати чланство. Све зависи од заслуга. Не гледамо
само политички – него на основу заслуга које има земља кандидат. Заиста сам задивљен
брзином и сматрам да је то реална амбициозност и да ћемо пружити сваку подршку“,
поручио је немачки канцелар.

  

Влада Црне Горе има рок до краја априла да испуни 31 од 83 привремена мерила за
преговарачка поглавља посвећена владавини права, после чега очекује оцену Европске
комисије у проведеним реформама.

  

Власти у Црној Гори очекују позитивну одлуку Брисела у јуну, што отвара врата за
завршницу преговора о чланству у ЕУ.

  

Црногорски премијер Милојко Спајић је саопштио да је „јако битно“ да Црна Гора добије
ИБАР у јуну и навео да званична Подгорица у томе има „велику подршку“ Немачке.

  

Он је поручио да ће Влада у Подгорици поступати као да је већ у ЕУ, те да ће бити
конструктиван ;партнер на Западном Балкану.

  

Спајић је оценио да је Црна Гора превазишла ;поларизацију и смањила страни утицај,
навео да „руски утицај иде руку под руку са осећајем угрожености“, те поновио став да је
тај утицај маргинализован.
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Као достигнућа владе на чијем је челу од октобра прошле године, навео је „инклузивно“
спроведен попис становништва, рад на сету медијских закона, који „треба да помогну у
откривању стварних власника“, сету закона које омогућавају успешнију борбу против
корупције, утврђивање порекла новца, стварних власника компанија.

  

Говорећи о региону, немачки канцелар је поновио опредељење званичног Берлина да
развија сарадњу на Западном Балкану.

  

„Ту спада и Берлински процес, који је мотор регионалне сарадње. Ми то желимо
проширити и продубити. Драго ми је што ћу тим поводом поново срести Милојка Спајића,
и што можемо наставити разговоре које смо данас започели. Црна Гора је важан фактор
стабилности на Западном Балкану и градитељ мостова“, навео је Шолц, а преносе
медији.

  

Спајић је поновио подршку његове Владе Берлинском процесу. Навео је да ће Црма Гора
наставити подршку Украјини, кроз механизме у оквиру НАТО, али и кроз сарадњу с
европским партнерима.

  

Спајић борави у петодневној посети Немачкој и претходних дана је разговарао са
специјалним изаслаником за Западни Балкан Мануелом Сарацином, савезним министром
економије Робертом Хабеком и представницима Бундестага.
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  Спајић: Јако битно да Црна Гора добије ИБАР у јуну  Спајић је казао да Црна Гора у Њемачкој види стратешког партнера на свом европскомпуту.  "На свом путу унапређења владавине права, као и у смислу економског развоја. Видивелики значај Њемачке на Западном Балкану наручито кроз Берлински процес у циљујачања регионалне сарадње", казао је Спајић.  Он је оцијенио да Црна Гора која је некад била на, како је навео, зачељу, "земља која јератификовала сва четири дијела што се тиче мобилности у Берлинском процесу ЦрнаГора је постала лидер у том процесу".  Он је оцијенио да је јако битно да Црна Гора добије ИБАР у јуну, у чему, како је навео,Црна Гора има подршку Њемачке.  "Захвални смо Њемачкој што разумије позицију Црне Горе, сматрамо да је то јако битно.Захвални смо и за велику подршку Њемачке када смо у децембру избјегли и сиву листуМАНИВАЛА. То су тренуци када Црна Гора заиста осјећа једну опипљиву подршкуЊемачке на свом путу према бољој реформи и једном бољем друштву", поручио јеСпајић.  Он је нагласио да је за Црну Гору јако битан Закон против прања новца и финансирањатероризма који је усвојен у децембру претходне године.  "Тај Закон је један од најстриктнијих у Европи он је направио једно ново доба за ЦрнуГору гдје она постаје потпуно ново тржиште за њемачке инвеститоре, гдје се зна да се уњој не може прати новац и гдје се знају правила", казао је Спајић.  Он је казао да је битно за Црну Гору што ће добити шансу да се придружи заједничкомтржишту ЕУ.  "То је нешто што највише цијенимо у овоме процесу. За малу Црну Гору је јако битно датржиште од пола милиона људи постане тржиште од пола милијарде људи, да тржиштеод седам, осам милијарди еура колики је наш БДП постане тржиште од 25 трилионаеура", рекао је Спајић.  Он је додао да је Црна Гора прва земља ван Европске економске заједнице која јепредала апликацију за СЕПУ, "очекујемо да будемо примљени у СЕПИ ове године и то ћебити први опипљив корак према јединственом тржишту"  Спајић је истакао да је политика Црне Горе у потпуности усклађена са ЕУ.  “Већ смо увели санкције Русији и у стопу пратимо европску политику у том смислу. Јакоје битно да смо загледани према Бриселу и да се у економском смислу приближавамоЕУ“, рекао је Спајић.  Према његовим ријечима подршка Црне Горе Украјини је без премца.  Спајић је поручио да руски утицај “иде руку под руку са осјећајем угрожености”.  “Мислимо да је јако битна ствар што смо урадили попис у децембру прошле године наједан врло инклузиван начин. Црна Гора је земља Црногораца, али и Срба, Хрвата,Бошњака. То је земља у којој је различитост некад представаљала проблем али сада јепредност”, рекао је Спајић.  Он је додао да је Црна Гора превазишла раније подјеле и смањила утицај са стране, којије примарно долазио из Русије.  “Маргинализовали смо руски утицај у Црној Гори”, оцијенио је Спајић.  Он је рекао да ће, захваљући медијским законима на којима се ради, бити јасно кофинансира и ко је стварни власник медија.  Како је додао Спајић, са америчким партнерима раде на програму Едге, који би требалода регистурје систем компанија како би имали слику ко стоји иза њих.  “То ће нам помоћи код одузимања нелегално стечене имовине, терористичкогфинансирања, али и ситуација када су стварни власници неки од санкционисаних лицаиз Русије или било којих земаља које је ЕУ санкционисала”, истакао је Спајић.  Он је казао да са Италијом сарађују на реформи пореског система.  “Управо кроз порезе много пута можете да откријете токове новца и нарочито окосанционисаних лица из Русије и других земаља које су на листи ЕУ”, додао је Спајић.  Портал РТЦГ наводи да се у платформи за посјету Спајића Њемачкој наводи се да сусастанци са њемачким колегама прилика да се изрази захвалност на подршци коју тадржава недвосмислено пружа развојном путу Црне Горе, како у дијелу остваривањавањскополитичких циљева, тако и на плану економског и инвестиционог развоја.  “Званична посјета представља и добру прилику за представљање резултата које је ЦрнаГора постигла у протеклом периоду, а који проистичу из испуњавања обавеза изевропске агенде”, пише у документу.  Наводи се да је посјета прилика да Спајић подсјети да реформски процеси унутарЕвропске уније морају ићи паралелно са политиком проширења и да је Црна Гора, каонајдаље одмакла држава у процесу преговора, спремна да искорачи на европском путу.  (Бета, Вијести)  
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